
پایتختمنتقلنمیشود،تهراننشینهاراکممیکنند
سخنگوی کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس شورای اسلامی:

انتقال پایتخت از تهران به سایرنقاط کشور موضوعی 
است که در ســال های اخیر مطرح و مصوب شد، اما 
تا این زمان به مرحله اجرا نرســیده وهمچنان بنا به 
دلایل مختلف مورد مناقشه است. ازطرفی به تازگی 
سازمان محیط زیست نیز هشدار داده که تهران تا 17 
سال آینده غیرقابل سکونت می شود. به همین منظور 
دو عضو کمیســیون شــوراها و امور داخلی مجلس 
شورای اسلامی در گفت وگو با »نسل فردا« توضیحاتی 

ارائه دادند که در ادامه می خوانید:
اصغر سلیمی نماینده سمیرم و سخنگوی کمیسیون 
امور داخلی کشــور وشــوراها گفت: بــرای بحث 
ســاماندهی پایتخت یا انتقال آن در این دوره ســه 
جلسه با ریاســت معاون اول رئیس جمهور تشکیل 
شده است، اما در این سه جلسه اقدام و اهتمام جدی 
برای کارهای اجرایی و عملیاتــی و حتی مطالعات 
قوی انتقال پایتخت دیده نشــد. وی بــا بیان اینکه 
قدرت اجرایی بــرای انتقال پایتخــت وجود ندارد، 
افزود: فعلًا با توجه به اینکه شــهر تهران مشکلات 
زیســت محیطی عدیده ای را داراست قرار شده یک 
سری مطالعاتی انجام شــود تا بتوانند بار ترافیکی 
و محیط زیســت این شــهر را اندکی اصلاح کنند. 
سلیمی در پاســخ به اینکه در صورت انتقال، گزینه 
انتخابی کدام منطقه و شهراســت؟ اظهار داشــت: 
الان بحث خشکســالی برای اکثرنقاط کشور وجود 
دارد و به هر استانی که بخواهد منتقل شود بازهم با 

معضل خشکسالی مواجه ایم. هرچند بعضی ها شمال 
کشور را پیشنهاد می دهند، اما این مناطق نیز فضای 
فیزیکی لازم را ندارد و زمین برای اســتقرارپایتخت 
ناکافی است. سلیمی ادامه داد: اگر بخواهند پایتخت 
را به شمال کشــور انتقال دهند باید محیط زیست 
را تخریب کنند و وضعیت بدتــر از اوضاع فعلی که 
درتهران است می شود زیرا مجبور می شوند تنفس 
ایران که شمال کشور است را از بین ببرند. سخنگوی 
کمیسیون شــوراها و امور مجلس با تاکید براینکه 
»پایتخت منتقل نمی شــود بلکه تهران نشین ها را 

کم می کنند«، تصریح کرد: فعلًا هیچ راهکارعملیاتی 
برای انتقال پایتخت وجود ندارد و در جلساتی هم که 
برگزارشده بیشتر تمرکزمان برساماندهی پایتخت 
اســت. وی اضافه کرد: با توجه به خشکســالی اکثر 
مناطق کشــور، به ناچار پایتخت باید همان تهران 
باشد، اما در صدد آن هستند تا بحث حاشیه نشینی 
و ترافیک را کاهش دهند. همه این اقدامات نیازمند 
قانون گذاری وسیع اســت، اعتباراتی هم در برنامه 
ششم برای روستاها در نظرگرفته شده که امیدواریم 
 انگیزه ای بــرای مهاجــرت معکوس به روســتاها

 ایجاد شود.
  اصغر سلیمی درتوضیح صحبت های عیسی کلانتری 
رئیس سازمان محیط زیست پیرامون فاقد سکونت 
بودن تهران درســال 1415 نیز اظهار داشــت: این 
پیش بینی ها بار علمی ندارد، امــا باید به عنوان یک 
هشدار و تهدید، جدی گرفته شــود. با این حال اگر 
به این توصیه ها توجهی نشــود روز به روز خودروها 
 بیشــتر می شــوند، ترافیک افزایــش می یابد و به 
تبع آن وضعیت محیط زیست از آنچه که هست بدتر 

می شود.

300 میلیارد دلار برای انتقال پایتخت
شهاب الدین بی مقدارعضو فراکسیون امید 
مجلس شورای اسلامی نیز در این باره اظهار داشت: به 
دلیل اینکه مملکت بودجه ندارد برای انتقال پایتخت 
هنوز کاری صورت نگرفته است زیرا چنین اقدامی به 
بودجه بســیار زیادی نیاز دارد. وی اعلام کرد: برای 
طرح انتقال پایتخت حداقل به 300 میلیارد دلار نیاز 
است. این برنامه پول و سرمایه گذاری می خواهد که 
فعلًا با شــرایط کنونی مملکت میسرنیست. مصوبه 

انتقال پایتخت فقط درحد حرف بوده است.
بی مقدار خاطرنشان کرد: به نظر من اگر وزرا اختیار 
همه کارها را در دست خودشان نگیرند، دولت هم در 
همه امور دخالت نکند و به اســتان ها اختیارات لازم 
داده شــود، تأثیر زیادی در سامان یافتن شهر تهران 
دارد. نماینده مــردم تبریز در مجلــس دهم ضمن 
انتقاد از عدم خودمختاری استان ها اذعان داشت: به 
عبارتی اگر به استان ها اختیار بدهند دیگر هیچ نیازی 
به مراجعه و استقرار مردم در تهران نخواهد بود. معلوم 
است وقتی همه وام های کلان را بانک های مرکز کشور 
پرداخت می کنند مردم هم به تهران سرازیر می شوند. 
عضو فراکسیون امید مجلس دهم ادامه داد: گردش 
سرمایه بیشتر درپایتخت انجام می شود. اگر گردش 
ســرمایه را به اســتان ها منتقل کنند که اتفاقاً هیچ 
هزینه ای هم برایشان ندارد یا اینکه فلان وزارت خانه 
را مثلًا به شمال غرب منتقل کنند، بسیار راحت تر از 
انتقال کلی پایتخت به شــهرهای دیگر است. انتقال 
پایتخت آب، برق، گاز، زمین می خواهد. علاوه براین 
مسائل سیاسی و اجتماعی آن را هم باید درنظر گرفت.

قیمتواکسنآنفلوآنزااعلامشد
ایسنا: رئیس اداره بیولوژیک سازمان غذا و دارو 
ضمن اعلام قیمت واکسن آنفلوآنزای سه و چهار 
ظرفیتی امسال، تاکید کرد: حتماً واکسن هایی را 
که در بسته بندی های تکی در جعبه بوده و دارای 
برچسب اصالت هستند، تهیه کنید. دکتر علی 
واشقانی گفت: زنان باردار، افراد بالای۶0 سال، 
کارکنان بخش های بهداشــت و درمان به ویژه 
افرادی که در تماس مستقیم با بیماران مبتلا به 
آنفلوآنزا قرار دارند، مبتلایان به بیماری های مزمن 
ریوی و قلبی- عروقی، مبتلایــان به بیمارهای 
مزمن کلیوی، کبدی، عصبی، خونی و اختلالات 
متابولیک، کودکان بین شــش تــا 5۹ ماهه و... 
توصیه می شــود که واکســن آنفلوآنزا را تزریق 
کنند. وی درباره قیمت این واکسن در سال جاری، 
گفت: واکسن چهارظرفیتی امسال با قیمت 41 
هزارو 500 تومان عرضه می شــود و قیمت نوع 
سه ظرفیتی واکســن آنفلوآنزا 35 هزار و ۸00 

تومان است.

شکلوروددانشجویانبهدوره
پزشکیتغییرمیکند

مهر: رئیس کمیســیون آمــوزش و تحقیقات 
مجلس از ارائه پیشنهاد تغییر در نحوه پذیرش 
دانشجوی پزشــکی در مقطع دکتری حرفه ای 
خبر داد و گفت: در بسیاری از کشورها دانشجوی 
پزشکی پس از دوره لیسانس پذیرفته می شود. 
دکتــر محمدمهدی زاهــدی افــزود: پذیرش 
دانشجو در شاخه های پزشکی به ویژه پزشکی، 
دندان پزشــکی و داروســازی در بســیاری از 
کشــورهای پیشــرفته دنیا به صورت مستقیم 
نیست. در واقع پذیرش دانشجو در مقطع دکتری 
حرفه ای به صورت مستقیم صورت نمی گیرد. وی 
افزود: در بسیاری از دانشگاه ها، ابتدا دانشجوی 
لیسانس می گیرند و دانشجویان لیسانس برای 
ورود بــه دکتری حرفــه ای آزمــون می دهند. 
لیســانس های فیزیک، شــیمی، پیراپزشکی 
می توانند برای ورود به دوره بالاتر آزمون دهند. 
رئیس کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس 
گفت: در ایران هم پیشــنهاد داده ایم که وزارت 
بهداشــت برای پذیرش دانشــجو در پزشکی 
تجدیدنظر کند و ابتدا دانشجوی لیسانس تربیت 
کند و از فارغ التحصیل لیســانس برای ورود به 
دکتری حرفه ای آزمون بگیرنــد. وی افزود: این 
کار هم اکنون به صورت پایلوت در دانشگاه علوم 
پزشکی تهران در حال انجام است و پیشنهاد ما 
به وزارت بهداشت این است که همه دانشگاه های 

کشور به این شیوه پذیرش داشته باشند. 

اخبار روز 

 naslefardanews  
  naslfarda

شنبه6 مهر 1398  
سال بیست و نهم| شمـاره 6066
28 سپتامبر 2019 | 28 محرم 1441

جـامـعـه
Society7

پرونده مدارس زلزله کرمانشاه بسته شد۲ درصد کرایه تاکسی های اینترنتی سهم شهرداری ها شد
مهر: مشاور معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران، در رشته توئیتی درباره دستورالعمل فعالیت تاکسی های اینترنتی توضیح داد. 
به گفته علی پیرحسین لو، تاکنون قانون مشخص و همه جانبه ای برای این شرکت ها وجود نداشت. در دستورالعمل دولت، هم فعالیت 
شرکت ها در این زمینه قانونی و رسمی شده و هم ضوابط مربوط به شرکت و خودرو و راننده مشخص شده است. در این دستورالعمل، 
فعالیت شرکت های حمل و نقل مسافر مبتنی بر اینترنت و استقلال آن ها به رسمیت شناخته شده و در عین حال ضابطه های قانونی این 
فعالیت و نحوه نظارت مشخص شده است. این شرکت ها زیرمجموعه شهرداری و نهاد دیگری نخواهند بود، اما وزارت کشور و شهرداری ها 
بر آن ها نظارت خواهند کرد. شرکت ها باید قبل از ورود به هر شهر، با شهرداری آن قرارداد ببندند. شهرداری بدون دخالت در رابطه مالی 

مسافر، راننده و شرکت، باید ۲ درصد کرایه هر سفر را دریافت و خرج کاهش آلودگی هوا و توسعه حمل و نقل عمومی کند.

شهر خبر: وزیر آموزش و پرورش گفت:  هم زمانی شروع سال تحصیلی با هفته دفاع مقدس هم زمانی مبارکی است. محسن حاجی میرزایی 
با اشاره به اینکه تلاش برای ثبت نام دانش آموزان با توجه به کمبود نیرویی که وجود داشت، کار دشوار و پیچیده ای بود که همکارانم این 
مأموریت را به خوبی انجام دادند، گفت: »امسال بیش از ۹۸.5 درصد از کسانی که لازم التعلیم هستند تحت آموزش قرار دارند؛ 14 میلیون و 
۸۶0 هزار دانش آموز سراسر کشور در 110 هزار مدرسه و 555 هزار کلاس درس با همراهی 777 هزار معلم، سال تحصیلی را آغاز کردند.« 
وی افزود: در سال گذشته به دلیل زلزله در کرمانشاه و سیل در خوزستان، لرستان و گلستان، بسیاری از مدارس آسیب دیدند یا تخریب 
شدند که یکی از تلاش ها، آماده سازی مدارس برای شروع سال تحصیلی جدید بود. حاجی میرزایی گفت: پرونده مدارس زلزله زده بسته 
شده و همه مدارس تعمیری و احداثی، ساخته شده است و 7۲ مدرسه با 3۹0 کلاس و 4۶ هزار مترمربع زیربنا به بهره برداری رسیده است.
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اصغرسلیمی: 
فعلاً هیچ راهکارعملیاتی 
برای انتقال پایتخت وجود 

ندارد
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 کاری صورت نگرفته
 است


